
 
 

 
 
 
 
Til medlemmer af bestyrelsen 
 
 

 
Referat fra ekstraordinært bestyrelsesmøde i 
København, tirsdag den 4. september 2012 
 
Deltagere 
Jørgen Svaneberg (formand), Asra Breiner Hammer og Hans Kristen-
sen. 
Fra sekretariatet deltog Bent Madsen og Inge Dyrbye 
 
Afbud 
Michael Mose (næstformand og kasserer) og Anna Kirstine Dalgaard 
 
 
Dagsorden 
 
1. Velkomst, generelt 
2. Mødet med skatteministeren 
3. VAF's ønsker om fremtiden, f.eks. 

3.1. Bevarelse af et lægmandselement som ankemyndighed. 
3.2. Årlige ejendomsvurderinger.  
3.3. Mere finmasket net for grunde, grovere for bygninger? 
3.4. Midtvejsevalueringen fra Bornholm. 
3.5. Tankerne om fusion af SAN og VAN. 
3.6. Repræsentation fra alle 98 kommuner i VAN. 
3.7. Honorering af næstformænd i VAN. 
3.8. Ændret kredsinddeling. 

4. Landsmødet, generalforsamlingen og faglig dag 
5. Bestyrelsesmødet 9.9.2012 
6. Eventuelt 
 
Ad 1 - Velkomst  
Formanden bød velkommende og takkede de fremmødte for, at de 
kunne komme deltage i det ekstraordinære bestyrelsesmøde.  

Sekretariat: 

Ryttervej 49 
5700 Svendborg 

www.vurderingsanke.dk 

Inge.Dyrbye@skat.dk 
Direkte 72 51 72 04 

Dato: 7. september 2012 
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Ad 2. – Mødet med ministeren 
Med kort varsel var der indkaldt til et møde med ministeren. Mødet 
skulle foregå samme eftermiddag med deltagelse af formanden selv 
samt Hans Kristensen, idet næstformanden var forhindret. 
 
Ad 3 – foreningen ønsker til fremtiden.  
De enkelte punkter blev drøftet.  

• Det er vigtigt at bevare de lokalt forankrede lægmænd i anke-
instansen. 
 

• Årlige ejendomsvurderinger.  
Foreningen ser gerne, at der laves årlige vurderinger.  
 

• Fordele ved mere eller mindre specificerede vurderinger blev 
drøftet. Der var enighed om, at der var fordele ved både det 
ene og det andet.  
 

• Midtvejsevalueringen fra Bornholm. 
Evalueringen blev drøftet, det var enighed om, at med få kla-
ger, få indbyggere og et isoleret område, er fælleankenævn en 
hensigtsmæssig løsning.   
 

• Tankerne om fusion af SAN og VAN. 
Det er bestyrelsens overordnede opfattelse, at sammenlæg-
ning af skatte-og vurderingsankenævn ikke altid er hensigts-
mæssigt.   
 

• Repræsentation fra alle 98 kommuner i VAN. 
Det er vigtigt af hensyn til den lokale forankring, at alle kom-
muner er repræsenteret i nævnene.  
 

• Honorering af næstformænd i VAN. 
Foreningen vil fortsat arbejde for, at også næstformænd skal 
have ”næstformandshonorar” – på lige fod med næstformænd 
i de øvrige nævnstyper.  
 

• Ændret kredsinddeling. 
Foreningen har ikke særlige præferencer i forhold til antal af 
kredse. Nævnene har i perioder med mange klager haft beslut-
tende led, og har dermed fungeret som flere nævn, og mindre 
kredse. Erfaringerne herfra har været gode.  
 
 

Det blev efterfølgende besluttet, at emnerne for dagens ministermøde 
skulle være:    

• Foreningen deltager gerne i en konstruktiv dialog med mini-
steren/ministeriet.  

• De lokalt forankrede lægmænd er vigtige i klageenheden. 
• Evaluering af forsøget på Bornholm.  
• Fælles skatte- og vurderingsankenævn  
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Ad 4 – Landsmøde og faglig dag.   
Bestyrelsen drøftede programmet og de praktiske forhold.  
 
Ad 5 – bestyrelsesmødet den 9. september 
Bestyrelsen drøftede dagsordenen til næste møde.  
 
Ad 6 – Eventuelt    
Ankecentret gennemgik statistiske oplysninger for perioden 1. januar 
2012 til 31. august 2012. 
 
 
Referent 
Inge Dyrbye 


